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Geachte leden van de gemeenteraad Steenwijkerland, 
 
Inleiding 
De gemeenteraad heeft in november 2018 besloten om de bespeelbaarheid van de sportvelden in 
Steenwijkerland opnieuw te bekijken. Het veranderende klimaat heeft invloed op de conditie van de 
velden. De afgelopen 10 jaar is er bij s.v. V.E.N.O. al van alles aan gedaan om de bespeelbaarheid van 
de grasvelden zo goed mogelijk te krijgen, maar door de droge zomers en de natte winters zijn de 
velden nu slechter dan ooit. s.v. V.E.N.O. is van mening dat de aanleg van kunstgras noodzakelijk is 
om voetbal (en eventuele andere sporten) aantrekkelijk te houden en aan te kunnen blijven bieden 
in Vollenhove. In deze brief onderbouwen wij dit en stellen wij u voor bij s.v. V.E.N.O. een 
kunstgrasveld en op een wedstrijdveld verlichting aan te leggen. Deze onderbouwing hebben we 
voorgelegd aan en besproken met dhr. Kor van der Velde en dhr. Jan de Vries van de Gemeente 
Steenwijkerland op 25 februari 2019.  
 
Historie 
s.v. V.E.N.O. heeft reeds in 2007 in de gesprekken over privatisering met toenmalig wethouder Peter 
van der Terp en daarna over de harmonisatie van regelingen voor alle sportverenigingen in 
Steenwijkerland met ambtenaar Gijs van der Meer aangegeven graag in aanmerking te willen komen 
voor een kunstgrasveld. (De notulen van deze bijeenkomsten kunnen wij evt. aanleveren). 
Wethouder van der Terp heeft destijds aangegeven, dat de Gemeente bereid is om 
investeringsvoorstellen van sportverenigingen in behandeling te nemen. In de gesprekken, welke in 
de jaren daarna zijn gevoerd, is telkens aangegeven, dat de Gemeente geen investeringsruimte had 
om een kunstgrasveld te realiseren in Vollenhove. s.v. V.E.N.O. heeft met vrijwilligers heel veel 
arbeid verricht om de kwaliteit van de velden te verbeteren. (prikrollen, dagelijks besproeien (vooral 
in de afgelopen zomer), onkruid verwijderen, speelbeschadigingen herstellen enz.). Maar het is nooit 
gelukt om kwalitatief goede velden te verkrijgen. Het is naar onze mening dus echt tijd voor een 
duurzame en toekomstgerichte aanpak door de aanleg van een kunstgrasveld met verlichting. 
 
Behoeftebepaling sportvelden volgens richtlijnen KNVB 
Wij hebben de door de KNVB opgestelde matrix ingevuld met de gegevens van onze vereniging per 
28 januari 2019. 
De uitkomst is, dat s.v. V.E.N.O. moet kunnen beschikken over de volgende velden: 
- 2 wedstrijdvelden op zaterdag 
- 1 wedstrijdveld op zondag 
- 1 wedstrijdveld doordeweeks 
- 1.5 trainingsveld 
 
s.v. V.E.N.O. heeft nu de beschikking over de volgende velden: 
- 2 wedstrijdvelden op zaterdag 
- 2 wedstrijdvelden op zondag 
- geen wedstrijdveld doordeweeks 
- 1.5 trainingsveld met verlichting 



 
Hieruit blijkt, dat er een tekort is van 1 wedstrijdveld doordeweeks. Het veld 3 is destijds aangelegd 
als trainings- en wedstrijdveld (Stergrazoveld/Wetraveld). Echter dit veld kan niet gelijktijdig gebruikt 
worden als trainings- en als wedstrijdveld. Op alle doordeweekse avonden wordt er getraind op 
beide trainingsvelden. Wij kunnen dan geen wedstrijdveld beschikbaar stellen voor de 35+ en 45+ 
mannen- en vrouwenwedstrijden. Of mogelijk in de toekomst voor jeugdwedstrijden. Als we veld 3 
gaan inzetten voor doordeweekse wedstrijden, dan kan er niet worden getraind. 
Wij hebben de behoeftebepaling ook ingevuld als de ontwikkeling van onze vereniging zich doorzet 
zoals wij nu verwachten. Dan zie je al snel, dat er een 3e speelveld benodigd is. Het intensieve 
gebruik zal dan ook weer afgelastingen tot gevolg hebben. 
 
Argumenten voor een kunstgrasveld 
Hieronder lichten wij de belangrijkste argumenten voor kunstgras toe. 
 
1 - Behoeftebepaling velden 
Gezien het resultaat van de behoeftebepaling moet er een investering gedaan worden voor het 
realiseren van een doordeweeks wedstrijdveld. Mede door de jarenlange wens van onze vereniging 
om in aanmerking te komen voor een kunstgrasveld, willen we nu graag een duurzame en 
toekomstgerichte aanpak, door een grasveld (veld 1 of 2) te vervangen door een kunstgrasveld met 
verlichting. 
 
2 - Huidige status grasvelden in relatie met klimaatveranderingen 
De afgelopen seizoenen zijn we regelmatig geconfronteerd met afgelastingen. Door de hevige 
regenval of de langdurige droogte konden de velden niet gebruikt worden voor wedstrijden en/of 
trainingen. We moesten dan uitwijken naar verenigingen in de omgeving met een kunstgrasveld. 
(Marknesse, Sint Jansklooster of Zwartsluis). De vereniging wordt hierdoor geconfronteerd met extra 
kosten, welke als vergoeding moeten worden betaald aan de andere verenigingen. Daarnaast mist 
de vereniging behoorlijk veel inkomsten, omdat de afgelaste wedstrijden ingehaald worden op 
doordeweeekse avonden. De omzet van onze kantine bij een thuiswedstrijd van ons 1e elftal is vele 
malen hoger, dan wanneer deze wedstrijd op een doordeweekse avond wordt ingehaald (afgelopen 
seizoen 4 keer). Het afgelopen seizoen konden wij door de vele inhaalwedstrijden ook het jaarlijkse 
Wagenbouwerstoernooi op Hemelvaartsdag niet door laten gaan, omdat er op die dag een 
inhaalprogramma door de KNVB was vastgesteld. Ook daarvan zijn we behoorlijk veel inkomsten 
misgelopen. 
 
Het onderhoud aan de (gras)sportvelden begint al in juni en is veelal begin augustus nog niet zover 
gereed, dat de velden weer gebruikt kunnen worden. Hierdoor kunnen we vaak na het 
voetbalseizoen geen toernooien organiseren. Als we de beschikking zouden hebben over een 
kunstgrasveld, dan kunnen we nagenoeg het gehele jaar door dat veld gebruiken en dus ook 
toernooien organiseren in de maand juni. Tevens zijn we dan niet meer afhankelijk van de jaarlijkse 
onderhoudsperiode van 6-8 weken, dat de grasvelden gesloten moeten zijn. 
Wij zien ook een tendens, dat de jeugd door de vele afgelastingen en de slechte velden, stopt met 
voetbal/sport en voor andere bezigheden kiest. Deze neerwaartse spiraal willen we graag 
doorbreken en een kunstgrasveld zou daar zeker in bijdragen. 
 
3 - 35+ en 45+ voetbal 
We zien een toename van 35+ en 45+ voetbal zowel door mannen als door vrouwen. Dit willen we 
bijzonder graag stimuleren in Vollenhove, maar op dit moment hebben we niet de daarvoor 
benodigde accommodatie ter beschikking. 
 
Kunstgras maakt het mogelijk om meer en vaker sport aan te bieden, niet alleen voor de jeugd, maar 
juist ook voor ouderen. Op dit moment is er sprake van een sterke toename van het aantal oudere 
leden. Daarnaast zien we de behoefte, dat men veel vaker op doordeweekse avonden wil voetballen 
dan in het weekend. Als we geen duurzame en toekomstgerichte oplossing (kunstgrasveld) hebben, 
zal het capaciteitsprobleem van de velden (zie behoeftebepaling) de komende jaren alleen maar 
groter worden. 
 
4 - Belang voor andere (kleinere) voetbalverenigingen 
Een kunstgrasveld is ook een belangrijk onderdeel voor onze samenwerking met kleinere 
verenigingen in de omgeving. Wij denken dan aan trainingen, combinatieteams enz. Dus ook voor 
andere verenigingen zou een kunstgrasveld in Vollenhove zeer welkom zijn. 
 
 
 



5 - Maatschappelijk nut 
Een kuntgrasveld in Vollenhove zou ook zeer goed gebruikt kunnen worden door andere 
verenigingen in Vollenhove. Wij zijn daarover in overleg met die verenigingen en ook hebben wij 
gesprekken gevoerd met de belangenvereniging Vollenhove om te bezien welke mogelijkheden er 
voor Vollenhove nog benut kunnen worden met een kunstgrasveld. De belangenvereniging steunt 
ons om onze accommodatie uit te breiden met een kunstgrasveld. En natuurlijk kan een kuntgrasveld 
ook goed gebruikt worden voor de schoolsporten. 
 
Kortom een kunstgrasveld is een enorme stimulering van Sport en Bewegen in Vollenhove!! 
 
Toekomst 
We zien, dat kunstgrasvelden in veel Gemeentes worden toegepast. In de Noord Oost Polder hebben 
nagenoeg alle verenigingen een kunstgrasveld gekregen. In de Gemeente Steenwijkerland zijn 
kunstgrasvelden tot nu toe slechts aangelegd in Steenwijk en Sint Jansklooster. Het moet toch voor 
de Gemeente Steenwijkerland mogelijk zijn om ook in Vollenhove een kunstgrasveld te realiseren?! 
Een kunstgrasveld zal zeker ook bijdragen aan het verder realiseren van onze doelstelling t.w.:  
het faciliteren van de voetbalsport in Vollenhove in al zijn facetten. 
 
Conclusie en voorstel 
Uit de behoeftebepaling blijkt, dat er op het sportpark in Vollenhove een tekort is aan een 
doordeweeks wedstrijdveld. Vanuit s.v. V.E.N.O. zouden wij heel graag zien, dat een grasveld 
vervangen wordt door een kunstgrasveld met verlichting. Naast de behoeftebepaling hebben wij 
hiervoor naar onze mening ook voldoende andere argumenten aangedragen. 
 
Zoals al eerder aangegeven zal een kunstgrasveld een enorme stimulering zijn voor Sport en 
Bewegen in Vollenhove. Wij denken hierbij zeker niet alleen aan de voetbalsport, maar ook aan 
andere sporten zoals b.v. schoolsporten. We zijn reeds in overleg met andere (toekomstige) 
(sport)verenigingen om te bezien hoe er gebruik gemaakt zou kunnen worden van een kunstgrasveld 
in Vollenhove. Er is interesse, maar nog niets concreets. Het zou enorm helpen wanneer de 
gemeenteraad instemt met ons voorstel. 
 
Door het intensieve gebruik van de trainingsvelden en de verslechterende klimatologische 
omstandigheden, zijn de velden in een slechte staat. Onderhoud van deze grasvelden is geen 
duurzame en toekomstgerichte oplossing. Op doordeweekse avonden heeft de vereniging geen 
wedstrijdveldcapaciteit om voetbal aan te bieden, terwijl deze behoefte zich de laatste jaren juist 
sterk ontwikkelt. 
 
Wij stellen voor een voetbal(gras)veld te vervangen door een kunstgrasveld en een wedstrijdveld te 
voorzien van verlichting. Dit is een duurzame en toekomstgerichte oplossing, waardoor in de 
behoefte van s.v. V.E.N.O. kan worden voorzien en tevens een kwalitatieve en aantrekkelijke 
voorziening kan worden aangeboden in Vollenhove. 
  
Wij gaan niet voor het onderste uit de kan, maar gaan voor een realistisch voorstel, dat voor onze 
vereniging toekomstbestendig en duurzaam is. 
 
Wij vragen de Raad met ons voorstel in te stemmen en op te nemen in het plan van aanpak 
“bespeelbaarheid speelvelden” welke door de gemeente momenteel wordt opgesteld.  
 
Wij zijn graag bereid ons voorstel mondeling toelichten. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 
 
Namens s.v. V.E.N.O. 
Edgar van Heerde (secretaris) 


